

RESPONSIBILITY
TO MOVE
BEYOND
THE STATUS-QUO

13 OCTOBER 2021



BIODIVERSITY AND CLIMATE CHANGE

SHAPING UP NEW WAYS FOR CONVERGING SOLUTIONS



///CLIMATE HEROES///



liveStream

#LSF2021

James Smith, Manager, Natural Climate Solutions World Business Council for Sustainable Development (WBCSD)

Dr James R. Smith is Manager for Natural Climate Solutions (NCS) at the World Business Council for Sustainable Development (WBCSD) where he works with member companies to integrate natural climate solutions (or nature-based solutions for climate) into net zero strategies, and increase investment in NCS for climate mitigation and adaptation outcomes.

James also leads the Secretariat of the Natural Climate Solutions Alliance, a multistakeholder coalition of over 45 organisations sharing a vision to enable Natural Climate Solutions to contribute their full potential towards the Paris climate goals as well as help solve some of the world's most pressing and intractable environmental and social challenges. The Alliance develops guidance for companies on how to invest in high-quality NCS with integrity, and on scaling-up private sector investment in NCS through a demand signal campaign.

Prior to joining WBCSD, James worked for Mirova Natural Capital investing in diverse NbS projects, building upon experience developing avoided deforestation and forest restoration projects for Fauna & Flora International. From these experiences James has developed a robust understanding of Nature-based Solutions project implementation and the voluntary carbon markets.

Le Dr James R. Smith est responsable des solutions climatiques naturelles (NCS) au Conseil mondial des entreprises pour le développement durable (WBCSD) où il travaille avec les entreprises membres pour intégrer des solutions climatiques naturelles dans des stratégies net zero.

James dirige également le secrétariat de la Natural Climate Solutions Alliance, une coalition multipartite de plus de 45 organisations pour permettre aux Natural Climate Solutions de contribuer pleinement à la réalisation des objectifs climatiques de Paris et d'aider à résoudre certains des défis environnementaux et sociaux. L'Alliance développe des solutions pour les entreprises sur la façon d'investir dans des SNC de haute qualité avec intégrité, et sur l'intensification des investissements du secteur privé.

Avant de rejoindre le WBCSD, James a travaillé pour Mirova Natural Capital en investissant dans divers projets NbS, s'appuyant sur son expérience dans le développement de projets d'empêchement de déforestation et de restauration forestière pour Fauna & Flora International.